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Referat fra ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 20-10-2008 kl. 9.00 

Frederikssund rådhus lokale A105-F2

Deltagere: Bent Saysette, Inge Nordstrøm, Erik Kilde, Rigmor Nielsen, Jørgen Christensen, John 
Jensen, Christian Heiberg, Erik Nielsen, Lise-Lotte Due. Souschef Birte Hansen deltog 
under punkt 1

Referent: Kirsten Kaarsberg

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Bjarne Jensens stilling slås først op i 2009, når direktørstillingen er besat.
Jette Søe deltager i Klagerådets møder, og Birte Hansen i Ældrerådets møder.

Ældreområdets økonomi efter den seneste budgetkontrol.
Der har været et stort vikarforbrug, som blandt andet skyldes, at det er svært at få 
besat de ledige stillinger. Værst er det i Hornsherred, hvor der pt. er 5 ubesatte 
stillinger i aftenvagt.
I plejeboligerne, er normeringen i forvejen skåret ned til 0,8 (lavere end i 
omegnskommunerne). Derfor er det ofte nødvendigt at kalde vikarer ind som faste 
vagter til borgere med særlige behov.
I hjemmeplejen viser en analyse af visiterede timer, at ca. 50 meget plejekrævende 
borgere står for 5% af det samlede timeforbrug.

Trods en tillægsbevilling på 23 mio. kr. til ældreområdet tyder alt på et merforbrug ved 
årets udgang.
For at imødegå merforbruget skal Hjemmeplejen spare i alt 150.000 kr. pr. måned og 
plejeboligerne i alt 800.000 kr. pr. måned indtil årets udgang.

Tiltag i resten a f 2008:
Alle varekøbskonti er lukket.
Bortset fra undervisning i arbejdsstillinger bliver der ikke afviklet undervisning og 
kurser.
Kun ledige stillinger må besættes med vikarer.
Ved sygdom er der ingen vikardækning på 1. og 2. sygedag.
Ordninger med fast vagt revurderes.
I plejeboligerne kan det blive nødvendigt at skære i rengøringsstandarden.
Beboerne kan ikke ledsages til hospital og læge, og personalet kan ikke hente medicin 
eller andre varer i byen.

Alle beboere i plejeboliger vil den 21.10.08 modtage et brev om besparelsernes 
konsekvenser. Brevet er vedlagt referatet som bilag.

Administrationen gennemfører månedlig budgetkontrol som hidtil. Resten af året bliver 
resultatet forelagt Social- og Ældreudvalget månedligt.

mailto:aeldreraadet@mail.tele.dk


Æ ldrerådet Frederikssund
Budget 2009
Der er skåret 28 sygeplejerske timer.
Prisen for madudbringning stiger til 61 kr. Døgnkost i plejeboliger stiger med 329 kr. 
pr. måned fra 3250 kr. i 2008 til 3579 i 2009.
Produktionen i kokkenerne på De Tre Ege og Østergården nedlægges. Den samlede 
besparelse på køkkenområdet udgør 16 fuldtidsstillinger.
Den varme mad til det nye center på Pedersholm skal leveres fra Tolleruphøj.

Madudbringning
Det Danske Madhus overtager madudbringningen fra 15. januar 2009. I december 
udsendes menu. Biretten kan vælges fra, og man betaler kun for det, man modtager.

Kvalitetsstandarder
Kvalitetsstandarderne gennemgår en grundig revision og forventes at kunne 
forelægges Ældrerådet i november.

Bruger- og Pårørenderåd og tilsyn
Erik Nielsen gør opmærksom på, at beslutningen om, at Bruger- og Pårørenderådene 
kan indkalde en deltager fra Ældrerådet med observatørstatus, måske ikke er nået helt 
ud til rådene.
Lise-Lotte Due påpeger, at var givtigt, da en repræsentant fra Ældrerådet deltog i det 
dialogbaserede tilsyn i plejeboligerne.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 15.09.2008.
Godkendt.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
Tilmelding til kursus i Roskilde er i orden - kørsel?
Erik Nielsen kører selv. Øvrige deltager kører sammen

Tilbud om konference på Vinasted Centeret den 26. november.
Emnerne er nærdemokrati, partnerskab og aktive ældreråd.
Christian Heiberg, Jørgen Christensen, Rigmor Nielsen og John Jensen deltager. 
Lise-Lotte Due og Erik Nielsen giver nærmere besked.

Psvkiatrifonden inviterer til møde den 3. november.
Ingen deltager.

Brev fra Danske Ældreråd til folketinqets medlemmer i forbindelse med folketinqets åbning.
Brevet indeholder en klage over, at pensionen ikke følger prisudviklingen. Ministerens 
svar indeholder ingen løfter om forbedringer.

Ældre Sagen beder om et møde med Ældrerådet.
Jørgen Christensen har meddelt formanden for Ældre Sagen, at Ældrerådet gerne vil 
deltage, og at man afventer Ældre Sagens udspil.

Evaluering af mødet med Social- og Æ ldreudvalqet d. 01.10.08.
Enighed om, at det var et møde uden løfter.

Tina Tving Stauninq
Har meldt afbud til mødet d.d. men kommer til novembermødet.

Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg.
Køkkenfaceliteter, køkken lukninger?

Sundheds og forebvaaelsesudvala 
Brug a f træningscentre til selvtræning
Jørgen Christensen har modtaget mail om, at træningscentrene kan bruges, men har 
ikke fået specifikke anvisninger. Kirsten Kaarsberg undersøger, om det er afsat penge 
til formålet.
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Kultur og fritidsudvalg 
Intet.

Teknik og miljøudvalg 
Intet.

Pkt.5. Information og kontakt til bagland.
Temamøde i Jægerspris, tirsdag 23-09-2008 
Godt møde med 125 deltagere.

Pkt. 6. Økonomi.
Kassererens forslag om at støtte, lokale temamøder, der er åbne for alle ældre i 
kommunen, blev vedtaget. Enighed om, at der bruges 5.000 kr. pr. år til oplysende 
foredrag i hvert lokalområde.

Pkt. 7. Næste møde og mødested.
Mandag 17-11 -2008 kl. 9.00, mødelokale A105-F2 Frederikssund rådhus.
Afbud fra Rigmor Nielsen.

Pkt. 8. Pressemeddelelser.
Bent Saysette skriver pressemeddelelse om budget 2009.

Pkt. 9. Eventuelt.
Vedtægternes passus om opstilling fra lokalområderne blev drøftet.
Kort drøftelse af det relevante i at fejre Frederikssunds jubilæum, når økonomien er 
trang.
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